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Vážení čtenáři, 
 

Úvodník/Poděkování   

Vážení spoluobčané, 

 

jsem moc ráda, že jsem dostala možnost tímto způsobem vyjádřit poděkování 

našemu panu starostovi a celému týmu lidí kolem něj. Za milé a krásné  

překvapení, které připravili před Vánocemi nám – dříve narozeným. 

 

Bylo to v podobě milého a hodnotného balíčku, který jak věřím, nepotěšil jen 

mě a moji rodinu, ale taky všechny, které ti obětaví a dobří lidé taky osobně 

navštívili a vánoční balíček předali. 

 

Nemusím připomínat, 

že žijeme ve složité 

době, která přišla jako 

blesk z čistého nebe…. 

A když se najde v obci 

někdo, kdo taky zrovna 

neprochází „ Růžovým 

sadem“ a přitom myslí i 

na druhé, tak to je pod-

le mě – Dobrý člověk.  

 

Jsem moc ráda, že žijeme v obci, kde tito lidé jsou. Já sama tu žiji od roku 

1972 a vím, že dobrých lidí je tu dost. 

 

Obec přes všechny peripetie dobře funguje. Mnoho lidí rádo pracuje i pro 

blaho nás všech. To si člověk  uvědomí zvláště před koncem roku – výzdoba 

obce, betlém na návsi, návštěva a gratulace jubilantům atd. Takže velký dík a 

už teď se těším na osobní setkávání v lepších časech.  

 

Bůh nám všem žehnej.                              
Věra Vaňková  

Poděkování 

Přinášíme vám první Březácký zpravodaj nového roku 2021. 

Najdete v něm stálé rubriky – slovo starosty, významná  

osobnost, zprávy ze ZŠ apod. Je toho mnoho, co se v naší 

obci ke konci roku stalo a o co bychom se s vámi chtěli podělit. 

Není to však z kapacitních důvodů zpravodaje možné. Proto 

také před koncem roku vyšel audio zpravodaj. V tomto čísle se 

dočtete i o spolcích v naší obci. I když se zdá, že v době  

epidemie se nic neděje a spolky nepracují, není tomu tak. Opět 

se nám ozval stařeček Matúš a dovíte se, jak pohlíží na  

vánoční  situaci on. 

 

Věříme, že vás  zpravodaj  rozptýlí a rozveselí i v této velmi 

těžké době. 
Věra Subotová 
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Starosty Březí pana PhDr. Miroslava 

Vymyslického jsme se zeptali: 

 

Máme za sebou rok 2020. Jaký byl 

pro vás a pro Březí? 

 

V každém případě velmi náročný. 

Všichni jsme se museli vypořádat s 

novou situací a dělat všechno pro to, 

aby opatření související s nouzovým stavem dopadla na obec 

co nejméně. Museli jsme omezit pracovní dobu obecního úřa-

du, ale snažili jsme se vycházet občanům vstříc při vyřizování 

jejich záležitostí podle jejich potřeb. 

 

Stavební projekty, které byly na loňský rok v obci naplánovány, 

se podařilo dokončit.  I přes drobné problémy, které přinesla 

karanténní opatření ve společnostech, které stavební práce 

prováděly. Na jiném místě zpravodaje se můžete na dokončené 

projekty podívat. 

 

Nouzový stav se také výrazně dotkl mateřské a základní školy. 

Mateřská škola musela být několikrát zavřená z důvodu  

karantény. Základní škola přešla na on-line výuku, ve které 

stále pokračuje. Všichni jsme asi trošku doufali, že aspoň 

advent proběhne v duchu tradic a setkávání pod vánočním 

stromem na návsi. Bohužel jsme oslavy museli přizpůsobit 

situaci. Přesto vznikl unikátní betlém, na který jsme se mohli 

chodit dívat a připomínat si blížící se Vánoce.  Rád bych  

poděkoval všem, kteří se podíleli na jeho výrobě a všem, kteří 

pomohli s přípravou vánočních oslav v Březí. 

 

Od loňského roku je část obce rozkopaná kvůli uložení 

vysokého a nízkého napětí do země a veřejnému osvětlení. 

Netrvá to už příliš dlouho? 

Mně naopak připadá, že v podmínkách nouzového stavu probí-

há celá stavba rychle a bez větších problémů. Společnost 

ZMES uložila vedení vysokého a nízkého napětí do země. 

Postavila dvě nové trafostanice, připojila nově domácnosti. 

Vyměnila svítidla veřejného osvětlení v horní části obce a 

postavila nové stožáry veřejného osvětlení ve spodní části 

obce, které už svítí. 

 

Práce však nejsou zdaleka u konce. Po kompletním přepojení 

na nové vedení začne společnost ZMES odstraňovat staré 

venkovní vedení nízkého napětí a snášet staré sloupy, po 

kterých bylo nízké napětí vedeno. K tomu bude muset využít 

těžkou techniku, která se bude pohybovat po zelených pásech 

vedle chodníků.  

 

Teprve ve chvíli, kdy budou všechny sloupy sneseny a venkov-

ní vedení nízkého napětí bude odstraněno, bude mít smysl 

dělat konečné terénní úpravy, které dají našim ulicím patřičný 

vzhled. 

 

Až budou hotovy konečné úpravy po uložení nízkého napě-

tí do země, bude možné, aby občané dál parkovali na obec-

ních travnatých plochách? 

 

Pochopitelně, že to možné nebude. To přece není možné 

nikde. Obec prozatím tyto prohřešky toleruje, ale pouze do 

doby konečné úpravy zelených ploch. 

 

Občanům, kteří si chtějí u svých nájezdů k domům vybudovat 

parkovací stání, podle   přesně stanovených podmínek, obec 

vychází vstříc výpůjčkou obecního pozemku.  

 

Stejně jako na obecních travnatých plochách, není možné 

parkovat ani na chodníku nebo jeho části, na místě pro přechá-

zení, případně zasahovat autem z nájezdu do chodníku na 

ulicích Dunajovická, Hlavní a Nádražní.  

„Všichni jsme asi trošku doufali, že 

aspoň Advent proběhne v duchu tradic 

a setkávání pod vánočním stromem na 

návsi“ 

Na slovíčko starosto 

„Stejně jako na obecních travnatých 

plochách, není možné parkovat ani na 

chodníku nebo jeho části“ 

Slovo Starosty 



Březácký zpravodaj    1/ 2021 

      -3- 

Ve chvíli, kdy na chodníku parkuje auto, a po chodníku  

potřebuje projet maminka s kočárkem nebo vozíčkář, je  pro ně 

situace často neřešitelná. V některých případech se musí vrátit 

desítky metrů zpátky, aby našli jiný sjezd a po silnici projeli na 

další nájezd na chodník. 

 

Pochopitelně nejlepší bude, když budou občané parkovat auta 

ve svých garážích, na svých dvorech, případně nájezdech ke 

svým domům. 

 

Jak to bude se společenským životem v obci? 

Společenský život bude i letos závislý na epidemiologické 

situaci s Covidem-19. V loňském roce se neuskutečnila téměř 

žádná z tradičních společenských akcí a mám obavu, že ani v 

letošním roce to nebude jiné. 

 

Přesto doufám, že spolky a sportovní organizace už plánují, co 

dál. Až to bude možné, budou připravené pokračovat ve své 

činnosti a podílet se na společenském životě v obci organizací 

společenských a sportovních akcí pro spoluobčany. 

 

Na minulém zasedání zastupitelstva obce se hlasovalo o 

změně způsobu placení stočného v naší obci. Můžete nám 

k tomu říct něco bližšího? 

 

Cílem změny je zjednodušení administrativní zátěže, která je 

spojená s výběrem stočného a také určité narovnání některých 

„nespravedlností“, které přináší současný způsob výpočtu 

stočného.  

 

V této chvíli obyvatelé platí za stočné podle vodného na  

základě informací od VaK Břeclav. 

 

Zároveň je v obci celá řada nemovitostí, které využívají užitko-

vou vodu ze studny nebo z vrtu, která tak odchází do splaškové 

kanalizace bez zpoplatnění.  

 

Na druhou stranu je v obci celá řada majitelů bazénů, kteří 

naopak vodu odebírají, ale nevypouštějí do splaškové  

kanalizace. Každý rok přichází na obec několik žádostí o  

snížení stočného. 

Změna způsobu placení stočného by spočívala v jednotném 

množství odváděné splaškové vody na osobu. Na základě 

provedené analýzy by se jednalo o 35 kubíků na osobu. 

V případě vinných sklepů by byla výše určena na 15 kubíků za 

rok a pro podnikatele by se výše stočného dál určovala podle 

množství odebrané vody.  

 

Nespornou výhodou by byla určitá jistota ve výši ročních výdajů 

za stočné. Snížila by se administrativní zátěž pro obec při 

přepočítávání stočného a odstranily by se  nerovnosti, které 

vznikají při využívání užitkové vody ze studny a vypouštění 

bazénů mimo splaškovou kanalizaci. 

 

Tento způsob úhrady stočného se prosazuje postupně v celé 

řadě obcí v České republice. 

 

Co nás čeká v příštím roce? 

Především oprava místní obslužné komunikace U Školky. V 

rámci její opravy bude uložena dešťová kanalizace, která v ulici 

chybí. Bude zrekonstruován povrch vozovky, opraveny  

chodníky a parkovací místa.  

Máme již přislíbenou dotaci na odstavná parkoviště. Bohužel 

dotace na samotnou komunikaci, která by mohla dosáhnout 

vyšší částky, je vzhledem k velkému zájmu ostatních obcí velmi 

nejistá. Zastupitelstvo obce však na svém jednání v únoru 2020  

rozhodlo, že stavba je pro obec tak důležitá, že ji zrealizuje i 

bez poskytnutí dotace.  

 

Další velkou stavební akcí bude dostavba posledních čtyř 

malometrážních bytů v budově bývalé roty. V této chvíli čekáme 

na potvrzení přislíbené dotace, která by měla dosáhnout zhruba 

poloviny celkové částky potřebné pro úspěšné dokončení 

celého projektu. 

 

Po dokončení rekonstrukce chodníků na Dunajovické ulici se 

také můžeme pustit do konečné úpravy horní části návsi.  

Projekt pro stavební povolení máme připravený a podle situace 

bychom práce chtěli zahájit koncem jara. 

 

Na slovíčko starosto   

„Především se bude v příštím roce 
realizovat oprava místní obslužné 
komunikace U Školky“ 

„Doufám, že spolky a sportovní organi-
zace už plánují, co dál“ 
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Má obec Březí představu rozvoje na delší dobu než jeden 

až dva roky? 

 

Obec Březí má zpracovaný a zastupitelstvem schválený  

Strategický rozvojový dokument obce Březí na roky 2018 - 

2022, který najdete na webových stránkách naší obce,  

případně v kanceláři obecního úřadu. Tento dokument obsahu-

je informace o naší obci, ale především strategické vize a 

projektové záměry na uvedené období. Pokud do něj nahlédne-

te, sami můžete posoudit, nakolik se nám daří naplánované 

projektové záměry uskutečňovat. 

 

Důležité je, že obec v letošním roce začne připravovat  

strategický rozvojový dokument na další pětileté období. Vzniká 

tak pro všechny občany možnost podílet se na plánování strate-

gických vizí a určování projektových záměrů. Zjednodušeně 

řečeno, podílet se na tom, jak chceme, aby obec vypadala. Co 

v obci chceme, co potřebujeme a do čeho chceme vložit naše 

peníze. Obec se bude snažit otevřít na toto téma co nejširší 

diskuzi a dát tak občanům co největší možnost se na plánování 

budoucnosti naší obce podílet. 

 

Co popřejete obyvatelům do letošního roku? 

 

Všem bych chtěl popřát, aby se nám vrátil náš starý život. 

Abychom se nemuseli bát setkávat se svými sousedy, abychom 

si mohli užívat svobodu pohybu, abychom mohli žít jako dřív. 

Zatím vás však musím poprosit, abyste dodržovali všechna 

pravidla, která nás chrání proti nákaze a mysleli na to, že to co 

nemusí ublížit vám, může mít pro jiné nebezpečné následky. 

 

Děkujeme za rozhovor pane starosto a přejeme Vám hodně 

pracovní elánu do letošního roku. 

Redakce 

Společenská kronika 2020 

Na slovíčko starosto/Společenská kronika 

Narození 
 

 

Darda Viktor 

Glončák David 

Juda Šimon 

Klimešová Šárka 

Kostelník Adam 

Kurakh Sofija 

Macháček Jan 

Orsáčková Viola 

Peregincová Olivie 

Pleváková Žofia 

Roztočil Dean 

Siváň Jakub 

Straková Samanta 

Sýkora Martin 

Štěpánová Marie 

Švehlík Michael 

Trčka Vincent 

Vavříčková Laura 

Zelinka Matyáš 

 

Demek Miroslav 

Dobiáš Rudolf 

Hejtmánková Miroslava 

Hrabalová Věra 

Iderná Marie 

Indra Jan 

Janiš Milan 

Kornhauser Pavel 

Koška Milan 

Kovaříková Štěpánka 

Kratochvílová Marie 

Křižáková Božena 

Kulíšek Bohumil 

Lelková Marie 

Mančíková Juliana 

Novotná Jiřina 

Opluštilová Marcela 

 

 

 

Osičková Katarina 

Pincová Marie 

Pořízek Jiří 

Rašovský Vlastimil 

Řežábková Ludmila. 

Skaláková Anna 

Stehlíková Ludmila 

Straka Jaroslav 

Subotová Věra 

Truhlářová Ludmila 

Vaněk František 

Veverková Vlasta 

Zajícová Anna 

Zezulčík Miroslav 

Židelová Marie 

 

 

 

 

 

Rozloučili jsme se 
 

 
Bílková Ludmila 
Brabec Josef 
Holcová Anežka 
Horňák Petr 
Kadrnková Marie 
Kratochvíl Ladislav 
Oborný Pavel 
Polášek Pavel 
Schuster Karel. 
Straka Jaroslav 
Svadbík Zdeněk 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kulturní komise OÚ 

Naši jubilanti  
(Říjen, Listopad, Prosinec 2020, Leden 2021) 
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Zastupitelstvo obce v roce 2020 

Zastupitelstvo a rada obce 

Zasedání zastupitelstva obce Březí se v roce 2020 uskutečnilo 7 krát a projednalo 77 usnesení.  

 

Na mandát zastupitele v roce 2020 rezignoval pan Ladislav Lašák a byl nahrazen panem Mgr. Ladislavem Gregorem PhD. z kandi-

dátní listiny Naše Březí a pan Milan Štěpán, který byl nahrazen panem Radkem Křížákem z kandidátní listiny Pro lepší Březí. 

 

 

Zastupitel    Účast   Kandidátní listina 

PhDr. Miroslav Vymyslický  7   Pro rozvoj obce 

Petr Kern    7   Pro rozvoj obce 

Ing. Milan Dalajka   7   Naše Březí 

Ing. Mgr. Jaromír Jedlička  7   Pro rozvoj obce 

Vladimír Machálek   7   Pro rozvoj obce 

Mgr. Bc. Sabina Dvořáková DiS. 5   Česká st. sociálně demokratická 

Ing. Antonín Kňourek   5   Pro rozvoj obce 

Josef Kadrnka   5   Pro rozvoj obce 

Jindřich Kadrnka   4   Pro rozvoj obce 

Mgr. Romana Kotoučková  4   Pro všechny slušné lidi 

Ing. Ladislav Gregor Ph.D.  3   Naše Březí    složil slib 18.8.2020 

Mgr. Pavlína Damborská  3   Pro lepší Březí 

Ladislav Lašák   2   Naše Březí    odstoupil 12.8.2020 

Aleš Pouzar    2   Pro všechny slušné lidi 

Radek Křížák    1   Pro lepší Březí    složil slib 15.12.2020 

Milan Štěpán    0   Pro lepší Březí    odstoupil 28.8.2020 

Jozef Pavlík    0   Pro všechny slušné lidi 

 

 

Rada obce v roce 2020 
 

Zasedání rady obce Březí se v roce 2020 uskutečnilo 24 krát. Rada obce projednala 221 usnesení rady obce a pracovala v tomto 

složení. 

 

Radní     Účast   Kandidátní listina 

PhDr. Miroslav Vymyslický  24   Pro rozvoj obce 

Ing. Milan Dalajka   23   Naše Březí 

Petr Kern    22   Pro rozvoj obce 

Mgr. Bc. Sabina Dvořáková DiS. 17   Česká st. sociálně demokratická  

Jindřich Kadrnka   17   Pro rozvoj obce 

 

 

Zasedání rady obce je neveřejné, ale do zápisu usnesení rady je možné nahlédnout v kanceláři Obecního úřadu Březí. 

 

Děkuji všem zastupitelům a radním za jejich práci a obětavost při řízení obce. 
              PhDr. Miroslav Vymyslický  
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Ostatní 

Nové březácké osvětlení v plné parádě - za poskytnutí fotografie děkujeme Robinovi Cibulkovi - facebook.com/robin.cibulka 
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Přehled vybraných investic v roce 2020 

Investice v obci 

Semafor u ZŠ                  
Cena  1 300 000,- Kč 
Semafor zvýšil bezpečnost dětí při každodenní cestě do školy.  

Ulice Lipová a Topolová 
Cena   16 400 000,- Kč     
Dotace      2 400 000,- Kč 
Dostavbou ulic bylo dokončeno budování lokality U rybníka. 

Kotelna v Základní škole 
Cena  2 600 000,- Kč 
S novou kotelnou byly vyměněny rozvody topení. 

Chodníky Dunajovická, Hlavní, Nádražní 
Cena   11 300 000,- Kč   
Dotace      9 400 000,- Kč 
Před položením chodníků musela být do země uložen nový vodovodní 
řad a domovní vodovodní přípojky.  

Uložení vedení VN a NN do země a výměna veřejného osvětlení 
Cena  7 200 000,- Kč     
Dotace  2 100 000,- Kč 
V celé obci byla vyměněna světla veřejného osvětlení.  

Chodník u kostela 
Cena  600 000,- Kč 
Přeložení chodníku se výrazně zvýšila bezpečnost chodců. 

Obecní příjmy              53 500 000,- Kč 

Obecní výdaje              64 000 000,- Kč 

Dofinancování z úspor z minulých let    10 500 000,- Kč 
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Investice v obci 

Hřiště u základní školy 
Cena   393 000,- Kč       
Dotace   275 000,- Kč Oprava cest pod Ořechovou horou a v obci asfaltovou drtí 

Čištění kanálu za ulicí Mládežnickou 

Kácení a výsadba lesa u ulice Družstevní 

Budování zasedací místnost na novém Obecním úřadě 

Nové herní prvky v zahradě mateřské školy 

Vybrané investice v roce 2020 
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Na začátku školního roku jsme si všichni 

moc přáli, aby školní rok probíhal  

co nejstandardněji. Toto přání se nám 

bohužel nesplnilo. V uplynulých měsících 

se odehrálo tolik změn, že bylo mnohdy 

obtížné se v nich orientovat.  

 

Nová nařízení, která vycházela z aktuální 

epidemiologické situace, se často měnila 

ze dne na den a vyvrcholila úplným 

uzavřením škol. V současné době se 

prezenčně vzdělávají jen žáci 1. a 2. 

třídy. Ostatní žáci nadále distanční 

formou.  Už se všichni moc těšíme, až se 

společně s našimi žáky setkáme ve 

škole.  

 

Během doby, kterou děti trávily doma, se 

ale život ve škole nezastavil. Naopak, 

mnohdy tu byl čilý ruch až do pozdního 

odpoledne. Žáci mají na školním dvoře 

nové workoutové hřiště, které nechal 

vybudovat zřizovatel školy – Obec Březí.  

 

Tímto děkujeme všem, kteří se na návr-

hu, získání dotace a samotném vybudo-

vání hřiště podíleli. Pro žáky je to velké 

zpestření hodin tělesné i zdravotní vý-

chovy, pro školní družiny denní využití při 

pobytu venku. 

Pro starší žáky na druhém stupni se 

během nuceného uzavření školy vybudo-

val kout finanční gramotnosti a naučné 

schody se slovesy anglického jazyka. 

Výrazné změny nastaly ve školní jídelně. 

Od začátku nového školního roku vaří 

tým kuchařek ve složení Jana Cupalová, 

Lenka Malůšová, Oldřiška Holbíková a 

Renata Koloušková. V této sestavě se 

daří připravovat zdravější, pestřejší a 

chutnější jídla než v minulosti. Většina 

dětí i učitelů je velmi spokojená a zvýšil 

se i počet strávníků z řad občanů.  

 

Čas od času se navíc podaří potěšit děti 

různými sladkostmi a zdravými dobrota-

mi. Díky pracovitosti našich kuchařek a 

poctivému vaření bez polotovarů došlo 

nejen ke zvýšení kvality jídel, ale podařilo 

se také snížit náklady. Zároveň bychom 

chtěli poděkovat obci za rozvoz obědů a 

všem strávníkům za jejich přízeň. Snad 

se nám podaří v příštím roce naše služby 

ještě zkvalitnit.  

 

I když jsme se nemohli v předvánočním 

čase společně setkat na besídce, či při 

rozsvěcování vánočního stromu, paní 

učitelky prvního i druhého stupně si se 

svými žáky adventní čas zpříjemnili 

hezkou výzdobou tříd, vánočními  

stromečky i vzájemnou nadílkou.  

 

A protože jsme neměli možnost publiko-

vat v mimořádném prosincovém zpravo-

daji, věříme, že i vy jste si užili klidné a 

pohodové vánoční svátky strávené v 

rodinném kruhu.   

Do nového roku všem přejeme hlavně 

hodně zdraví a spokojenosti a budeme 

se těšit na setkání s vámi v lepších 

časech. 
Kolektiv ZŠ Březí 

Základní škola informuje 

Aktuality ze základní školy 

Většina dětí i učitelů je s obědy velmi spokojená  
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Pes v životě člověka 

Takto byl nazván projektový den pro žáky 3. třídy, který se  

konal 7. října 2020. Začal pod vedením odborníka z praxe paní 

Ing. Renaty Hasilové. Během praktické aktivní části 

v tělocvičně, žákům předvedla ukázky výcviku psů, do které byli 

také zapojeni. Poté následoval přesun do kmenové třídy za 

účelem realizace teoretické části. Na základě svých  

mnohaletých zkušeností se psy žákům tuto práci přiblížila  

pomocí fotografií, videí a vyprávěním zážitků. Svou přednášku  

zakončila  nadšeným odpovídáním na zvídavé otázky žáků. 

Druhou polovinu projektového dne jsme začali samostatným 

plněním pracovních listů s učivem Prvouky (charakteristické 

rysy savců, části těla psa) a Matematiky (slovní úlohy). Ve  

skupinách se potom žáci zapojili do literární tvůrčí činnosti.  

Jako odměna za celodenní snahu byly připraveny omalovánky, 

které si po vybarvení mohli odnést domů. Během kreslení jsme 

si pouštěli písničky se psí tematikou.                                      
Mgr. Eva Vážná  

Staň se šlechticem  

Aktuality ze základní školy 

Vánoce jsou časem obdarovávání se, 

setkávání a konání dobrých skutků. 

Žáci z 1. B třídy nezapomněli  na 

zvířátka v okolí vesnice a vypravili se 

s košem plným dobrot do blízkého 

větrolamu.  

Vyhlédli si pěkný stromek a ověsili ho 

jablky, mrkvemi, kukuřicí a kaštany. 

Odcházeli s dobrým pocitem a dlouho 

se otáčeli, jestli už nějaké zvířátko 

nenašlo cestu k dobrotám.  

Vánoce pro zvířátka 

18. září 2020 jsme se vydali autobusem 

do blízkého Mikulova, kde naše cesta dá-

le vedla na zdejší zámek. V Regionálním 

muzeu Mikulov, v expozici Galerie  

Dietrichsteinů, jsme se zúčastnili edukač-

ního programu pro žáky 1. stupně 

s názvem Staň se šlechticem.  

 

Kdo by si nepřál být šlechticem a žít na 

zámku. Co tomuto krásnému životu před-

cházelo?  

Co všechno musíte dokázat, abyste moh-

li být povýšeni do šlechtického stavu? Co 

všechno dokázal rod Dietrichsteinů? V 

tomto programu jsme se seznámili s ně-

kolika životními osudy členů této rodiny a 

její historií. 

 

Paní průvodkyně nás provedla muzeem 

a do pracovních listů jsme plnili zadané 

úkoly. Mezi úkoly bylo např. sestavení ro-

dokmenu, objevování rytířských ctností, 

dělení středověké společnosti a  

seznámení se s životem lidí ve  

středověku.  

 

Po návratu do školy jsme společně  

dopracovávali úkoly a nakreslili jsme si 

obrázek s rytířskou tematikou. Nejvíce se 

nám líbila ukázka dobového oblečení a 

vytvoření vlastního rodinného erbu. 

 
Mgr. Zdeňka Hajná a žáci 5. ročníku 
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Vážení čtenáři, o mladém muži, kterého vám dnes představím, 

jsem chtěla psát už dávno.  

Václav Kloz 

 

Narodil jsem se v roce 1985 ve Znojmě a do svých 11 let vyrůs-

tal na malé vesnici nedaleko Vranova nad Dyjí. V roce 1996 

jsem spolu s rodiči odešel do Rakouska, krátce před osmnáctý-

mi narozeninami, mi náhle zemřel otec a já se tak musel ze dne 

na den postavit na vlastní nohy. Předčasně jsem ukončil  

studium a pustil se do pracovního života, jehož začátky byly 

všechno, jenom ne lehké. 

 

 Od té doby jsem vystřídal mnoho různých povolání a  

zaměstnání, která se vždy točila kolem techniky  a  

komunikace s lidmi. Na zimní sezónu 2013/2014 jsem pak  

odešel do rakouských Alp, zimního lyžařského střediska Lech 

am Arlberg, kde jsem pracoval jako řidič taxi.  

Právě zde jsem poznal nyní již bývalého kolegu, ale stále  

dobrého kamaráda, který pracoval léta ve Formuli 1.Společně 

jsme na jaře 2014 začali pracovat jako stavitelé motorhomu pro  

tehdejšího pilota italské Formule 4, Lance Strolla. Po letech 

jsem se vypracoval na manažera logistiky a vedoucího technic-

ké podpory motorhomů nyní již pilota F1 Lance Strolla, jeho 

otce a majitele týmu Racing Point (od 2021 Aston Martin  

Racing), Lawrence Strolla a generálního ředitele týmu  

Mercedes AMG Petronas, Toto Wolffa. 

 

Práce v motosportu umí být velmi naplňující, zajímavá, ale i 

psychicky a fyzicky velmi náročná, která s sebou nese i velkou 

zodpovědnost. Průměrné pracovní vytížení mimo domov je 

kolem 180 – 200 dnů v roce. Byl ale i rok, kdy jsem se doma 

neukázal 290 dní. Nespočet hodin a dní strávených doma u 

počítače, či na telefonu, nutnost být vždy k dispozici a připraven 

vycestovat řešit náhlé komplikace v zahraničí, to se spočítat 

nedá.  

 

Už na škole ve Vídni jsem hodně času trávil u spolužáka, který 

pravidelně jezdil na víkendy do Hodonína a zamiloval jsem si 

oblast Hodonínska, Břeclavska a Mikulovska. Když jsem se pak 

v roce 2015 rozhodl vrátit zpět do rodné země, bylo celkem 

jasné, že budu hledat právě v této oblasti. Po roce strastiplného 

hledání mě to zaválo do malebné vesničky Březí. K domu, který 

plně vyhovoval mým požadavkům a odpovídal mým předsta-

vám. A i když jsem věděl, že bude potřeba rozsáhlá rekonstruk-

ce a přestavba na dvougenerační bydlení, byl jsem si hned 

jistý, že zde chci zestárnout po boku mé ženy Kristýny. Na  

závěr bych rád poděkoval všem Březákům, které jsme měli 

doposud možnost poznat, za vřelé přijetí.  

A já a spolu se mnou jistě hodně Březáků si myslí totéž. Je moc 

dobře, že tady s námi žijete a stali jste se také Březáky. Jste 

ochotni přiložit ruku k dílu. Podílíte se na různých kulturních, 

společenských a sportovních akcích. Březí se stalo prostě i vaší 

vesnicí. Jsme rádi, že jste tady a že se s vámi můžeme  

setkávat. 
Věra  Subotová—redakčně zkráceno 

Stopy Formule 1 v Březí 

Osobnosti Březí   

„Byl jsem si hned jistý, že zde v Březí  
chci zestárnout po boku mé ženy 
Kristýny“ 
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Obecní knihovna 

V lednu letošního roku proběhla v knihovně malá rekonstrukce.  

 

Opravilo se vlhké zdivo v knihovně i na toaletách. Herní/hrací koutek se vylepšil 

pro mládež novou sedačkou a menším dětem se pořídily hrací koberečky. 

Obecní knihovna v roce 2020 

Nejlepší čtenář roku 2020: 

 

1. Karel Komárek 

2. Marie Židelová 

3. Ludmila Pouzarová 

4. Gabriela Kornhäuserová 

5. Kamila Krouská 

6. Marie Šomanová 

7. Ludmila Hošková 

8. Pert Kornhäuser 

9. Květa Trysková 

10. Helena Demková 

Nejžádanější tituly pro mládež: 

 

1. Káťa a Škubánek 

2. Winx club 

3. Gerda 

 

Nejžádanější tituly pro dospělé: 

 

1. Miluj mě jakkoli 

2. Mucholapka 

3. Cigaretka na dva tahy 

Menším dětem se pořídili hrací koberečky 

Provozní doba knihovny je stále stejná tedy: 

Úterý  8:00-12:00 a 14:00-17:00 

Čtvrtek   8:00-12:00 a 14:00-17:00 

Pátek     8:00-12:00 

 

Pouze bezkontaktní výdej výpůjček a jejich vrácení přes výdejní 

okénko. 

 

Knihy si také můžete objedna telefonicky na čísle 539 029 374 

nebo e-mailem: obecni_knihovna.brezi@seznam.cz, nebo přes 

svoje čtenářské konto v on-line katalogu. 

 

Objednání knihovních dokumentů: 

 

Na vyžádání vám rádi  připravíme balíček knih. Máte-li zájem o 

konkrétní tituly, prosím o prověření předem v on-line katalogu 

(http://brezi.katalogyknih.cz/katalog/), zda jsou v dané chvíli 

dostupné. 

Něco málo z loňské statistiky: 

 

počet svazků v knihovně        5.490 

registrovaní čtenáři 2020           159 

výpůjčky 2020         1.831 
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V loňském roce se z důvodu vládního opatření neuskutečnily žádné rybářské akce (závody pro děti, závody pro dospělé ani jiné 

aktivity, které byly naplánované). V letošním roce se bojíme, že situace bude obdobná.  

 

V případě rozvolnění nařízení chceme udělat tyto akce: 

 

Zajistit brigády na údržbu areálu a rekonstrukci další místnosti 

Dle zájmu provozovat rybářský kroužek 

Zlepšit přístupové cesty k areálu – požádat OÚ 

Uspořádat rybářské závody pro děti a dospělé 

Feederové závody 

Nejvíce nás trápí přístup veřejnosti k tomuto areálu a jeho okolí. Zůstává velký nepořádek po různých návštěvách a kazí tak  

celkový dojem našeho snažení a práce. Do budoucna bychom byli rádi, kdyby se na akcích podílelo více rybářů a tím nám  

pomohli v dalších činnostech a pořádání různých akcí.  

 

Zároveň děkujeme všem sponzorům a také OÚ za podporu a finanční dotace. 
Petrův zdar přejí místní rybáři.  

Rybník v naší obci / Kačeňák/ 

Spolky v Březí 

Po pár letech jsme si mohli opět konečně užít zamrzlý Kačeňák na bruslích  
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Spolky v Březí 

V současné době má SDH 28 členů, z toho 

13 ve výjezdové jednotce, starostou SDH je 

Radek Janoška, velitelem SDH je Josef 

Polášek a velitelem JSDH je Petr Kršík. 

V tuto chvíli máme evidovány 2 žádosti o 

přijetí nových členů JSDH. V loňském roce 

jsme již jednoho člena přijali, tento je aktiv-

ně zapojen do činnosti výjezdové jednotky a 

prochází odborným proškolením, 

v současnosti v procesu řidičských průkaz 

skupiny C. 

 

JSDH Březí zajišťuje požární bezpečnost 

kromě naší obce také obci Dobré pole a 

Nový Přerov a v dalších okolních městech 

podle velikosti události. Rovněž mohou být 

povoláni do celé republiky dle potřeby 

s předurčeností na požáry, povodně, tech-

nickou pomoc a AED., 

 

V roce 2020 byla na základě nařízení vlády JSDH Březí zařaze-

na do zálohy pro Požární stanici (PS) Mikulov. V případě one-

mocnění Covidem 19 členů PS Mikulov by naše jednotka slou-

žila k doplnění stavu služeb PS Mikulov. Tento stav platí zatím 

rovněž pro rok 2021. Z těchto důvodů je rovněž jednotka méně 

volána k výjezdům než v předešlých letech.  

 

V loňském roce 2020 měla jednotka, i přes komplikovanou epi-

demiologickou situaci a následné vládní restrikce (kdy i naše 

pomoc musela být značně omezena),17 výjezdů (viz. Přiložený 

seznam výjezdů roku 2020) z toho 7x zasahovala u požáru, 3x 

rizikové kácení stromů, 2x čištění kanalizace, 1x u dopravní 

nehody, 1x čerpání vody, 1x likvidace nebezpečného hmyzu, 1x 

AED a 1x planý poplach. Do katastru naší obce přímo spadá 

více jak 1/3 výjezdů roku 2020 (6). 

 

Na rok 2021 plánuje SDH Březí např. 2x ročně sběr železa a 

elektrického odpadu, 2x ročně návštěva školy a školky v rámci 

programu HASÍK, zajišťování dopravy a účast na hodech, pále-

ní čarodějnic, dětských dnech naší i okolních vesnic, řízení pro-

vozu při rozsvěcení stromku a vánočního zpívání na návsi. Kdy 

tento plán je pak ještě operativně rozšiřován o další aktivity jako 

jsou např. rizikové kácení stromů, čištění studní, kanalizací či 

likvidace nebezpečného hmyzu a jiných požadavků obce. 

A kromě toho ještě jednotka SDH zvyšuje svou odbornou způ-

sobilost přezkušováním, kurzy a výcviky (viz. Plán prací a akcí 

pro rok 2020). Podle nařízení vlády a v rámci omezení shro-

mažďování jsou veškeré povinné výcviky a školení Hasičské 

školy Tišnov absolvovány online na hasičce Březí. 

 

V letošním roce plánujeme dokončení zadní šatny pro výjezdo-

vou jednotku. Stávající šatna se stane klubovnou pro děti a 

mládež. Na tomto základě bychom rádi letošní rok zahájili krou-

žek Mladých hasičů. 3 členové SDH jsou již proškoleni jako 

vedoucího mládeže. 

 

Jednotka se pravidelně schází každou 1. středu v měsíci na 

hasičce, v případě zájmu členů zastupitelstva jste srdečně zvá-

ni. V případě jakýchkoliv požadavků neváhejte kdykoliv kontak-

tovat přímo starostu SDH Radka Janošku, tel. 60308009 nebo 

velitele JSD Jožku Poláška, tel. 602523788. 

 

Závěrem bychom chtěli obci poděkovat za podporu a spoluprá-

ci, velmi si této součinnosti vážíme a doufáme, že bude pokra-

čovat v dalších letech. 

 

S pozdravem a díky 
Radek Janoška (starosta SDH Březí) 

Zpráva o činnosti za rok 2020 Sboru dobrovolných hasičů Březí 
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V současné době máme v klubu 135 aktivních členů 

 

4 - 15 let = 41 členů 

15 – 18 let = 11 členů 

18 – 40 let = 44 členů 

Ostatní = 39 členů 

 

I přesto, že byl loňský rok díky Covidu-19 hodně omezen, událo 

se toho spousty. Celkově se nám daří zlepšovat. Naši trenéři se 

hráčům maximálně věnují.  

Máme v klubu výborné trenéry: A. Svízelu, J. Zezulčíka, 

asistenty – V.Melíška, M. Komoně, K. Bedřicha 

 

Velkým plusem můžeme také přičíst příchod nového trenéra ml. 

žáků Jiřího Kubíčka. Společně s ním se oficiálními trenéry stali 

také Zdeněk Four a Erika Galová. Moc jim všem děkujeme a i 

nadále se těšíme na spolupráci s nimi. I Vás všechny, pokud 

budete chtít pomoci s trénováním, moc rádi uvítáme. 

Sport  

Aktuálně TJ Sokol Březí 

Shrnutí roku 2020 

 

Od začátku roku se začlo hodně úprav a 

oprav v budově kabin i jejím okolí. V 

kabinách máme novou místnost na  

dresy, vyvedenou pitnou vodu v chodbě, 

pro potřebu všech hráčů. Několik nových 

světel, zásuvek, elektřinu vyvedenou do 

boudy s nářadím. Proběhly také úpravy v 

baru, sprchách a mnoho dalšího. Na 

více brigádách, které jsme uspořádali se 

dělala fasáda, která zbývá ještě  

dokončit. Dalším velkým projektem je 

balkón, ten je již zaizolován a také na 

něm budeme ještě pracovat. V okolí 

areálu se překládal nově chodník, upravil 

se terén (svahu) za brankou společně s 

dřevinami za plotem. Provedla se s  

pomocí obce úprava příjezdové cesty a 

parkoviště. Je vyčištěn vrt studny,  

upravená tribuna, opravily se branky, 

provedly se nátěry atd..... 

 

Jsme moc rádi, že jsou pořád lidičky, 

kteří s námi společně zvelebují naše 

fotbalové zázemí. Hlavně nás těší, že ho 

děti mohou plně využívat. Našim velkým 

cílem je, aby se naše mládež a děti rádi 

na hřiště vraceli a v obci se neustále 

fotbal rozvíjel a udržoval. 

 

Proto, bych ráda poděkovala pánům:  

Jakeš, Komoň, Bláha, Kyněra, Kováč, 

Lašák, Veir, Kolařík a spoustu dalším, 

kteří nám hodně pomáhají. Moc děkuje-

me také rodičům a kdykoli uvítáme i  

nadále jakoukoli Vaši pomoc. Hodně, by 

nám pomohla pomoc s dopravou našich 

dětí na zápasy. Hlavně u ml. žáků máme 

nedostatek. Dále bych chtěla využít tuto 

možnost a věnovat tichou vzpomínku 

jako poděkování panu Pavlovi Poláškovi, 

jež nás navždy opustil. Hodně nám taky 

pomáhal, společně s jeho ženou. Moc 

děkujeme i jí.  

 

Samozřejmě děkujeme všem fanouš-

kům, také obci a znovu se budeme těšit 

na skvělou spolupráci se všemi. Pevně 

věříme, že se situace zlepší, potkáme se 

na hřišti a opět si i zatancujeme a zazpí-

váme na zábavě ULIČKY 2021. 
 

Za TJ Sokol Březí - Erika Galová 

Hřiště TJ Sokol pod sněhovou pokrývkou 
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Vážení spoluobčané, 

 

chtěl bych vám představit Spolek Vinařů 

z Březí a Dolních Dunajovic – Dunajov-

ské kopce. 

 

Jde o spolek vinařů, kolegů, kamarádů, 

kteří se dali dohromady a  pochopili, že 

jsme ve skutečnosti kolegové a panuje 

mezi námi převážně ta správná rivalita a 

mizí zastaralý pohled a postoj – konku-

rence. Cílem je společná propagace vi-

nohradnictví a vinařství, šíření dobrého 

jména našich obcí po republice, spolu-

práce, pomocná ruka či ústa ve vinici 

nebo ve sklepě, partnerství při pořizování 

techniky a technologie, poradenství,  

pozvednutí a propagace odrůdy Ryzlink 

vlašský, atd. 

 

V současné době jsou mezi námi tito 

vinaři. 

Z Březí to je Vinařství Entrée, Vinař-

ství Hlaváč, Vinařství Kadrnka, Vinař-

ství Kern, Vinařství Kňourek, Vinařství 

Košulič. 

 

Z Dolních Dunajovic : Vinařství Baláž, 

Vinařství Matula, Vinařství Mikrosvín, 

Vinařství Mlýnek, Vinařství Tichý, Vi-

nařství Šebesta, Vinařství Šoman, 

Vinařství Volařík, Vinařství Zámečník. 

 

Máme v současnosti taky dva tzv. čeka-

tele, což znamená rok zkušební doby, 

aby se ukázalo jestli ano nebo ne. V loň-

ském roce byli také dva, ale nebyli přijati 

pro jejich přístup a zejména nečinnost. 

 

Z činnosti spolku vyplývá : 

 - v zimním období pravidelná  

kontrola kvality vín každého vinaře, spo-

lečné prezentace vín po celé republice - 

loni kolem 20 akcí mimo naše obce 

- v květnu jeden z nejoblíbenějších  

festivalů své podoby u nás - Otevřené 

sklepy Březí a Dolní Dunajovice, který je 

poslední roky předem vyprodán 

 

- léto Otevřených sklepů v obou obcích – 

což znamená střídání vinařů v otevření 

sklepů po celé léto, tak aby vždy měl 

někdo otevřeno 

 

- společný projekt Dunajovský vlašák – 

jde o víno odrůdy Ryzlink vlašský, který 

je pečlivě vybrán komisí vinařů a takto 

označené víno je ve stejné láhvi, pod 

stejnou etiketou, uzavřen stejným  

uzávěrem, uložen ve stejném kartonu. 

Sada takto vybraných vín pak vedle sebe 

tvoří pevnou jednotu siluety Dunajov-

ských kopců. Při loňském zatřizování 

prošlo 8 vín ze 34 posuzovaných. Jed-

ním z kmotrů tohoto projektu je pan ing. 

Josef Peřina, který je jednou z největších 

osobností našeho vinohradnictví a vinař-

ství. Velice si ho vážíme a jsme nesmír-

ně rádi, že se jím stal. Byl to právě pan 

Peřina, díky kterému je dnes odrůda 

Ryzlink vlašský národní odrůdou a celá 

republika ví, co znamená Ořechová hora, 

Liščí vrch, Zimní vrch, Železná..., byl u 

počátků ledového vína v ČR. Pjmy jako 

integrovaná produkce, přívlastková vína, 

redukovaná a selektovaná sklizeň, práce 

s ušlechtilou plísní botrytis cinerea, dravý 

roztoč Typhlodromus pyri a mnohé další, 

které jsou v dnešním vinařství již samo-

zřejmostí. Za to mu patří obrovské DÍK 

 

- společný projekt Korek – v Mikulově 

máme společný projekt vinného baru, 

kde jsou zastoupeni všichni vinaři svými 

víny, která byla vybrána na základě kvali-

ty a nenabízí se tam lecjaká vína. Dělají 

se tam společné degustace na různá 

témata a cílem je nabídnout všechna 

zastoupená vína po skleničce dle chuti 

zákazníka. Tento projekt se daří přes 

naše kamarády a partnery pomalu  

rozšiřovat v Praze a v letošním roce no-

vě bude také v Brně a plánujeme další 

místa. 

 

- podpora dobročinných projektů: onkolo-

gie - hematologie Olomouc, covidová 

pracoviště nemocnic v Praze Motol,  

Hodonín, Brno, Břeclav, nadace Sírius – 

patron dětí, mužský pěvecký sbor Dolní 

Spolek Dunajovské kopce 

Spolky v Březí 

Společný projekt Dunajovský vlašák 
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Dunajovice, každoročně sázíme a  

udržujeme stromy ve spolupráci s CHKO 

a další. 

 

Plánů do budoucna máme opravdu stále 

hodně a naše cíle nejsou rozhodně  

malé. Věříme však, že v jednotě je síla a 

máme dost vzorů, kteří nám ukázali, že 

tomu tak je a že to půjde. Zkrátka slovy 

pana Peřiny - Jenom to nejlepší je dost 

dobré a to je náš cíl!! 

 

Velké díky patří také všem, kteří nás 

podporují, pomáhají, doprovázejí a bez 

kterých by hodně věcí nešlo a nebylo. 
    

Za spolek Dunajovské kopce Kadrnka Jindřich Každoročně sázíme a udržujeme stromy ve spolupráci s CHKO  

Tož zdravím ťa zas po čase Mutúšku a vinšujem ti zdraví a tento, no 
hlavně bez tého kvída, či co to je. Už mi to v téj lebeni aj vynechává… 
 
Už to je pěkná doba, co zme sa nečuli, ani tento no ... neviďali. Tož sem 
ti chtěl řéct, co nového sa v tém prošlém roku vyondilo v téj dědině, no 
šak víš v keréj, tá co leží tám vedla teho dobrého poľa, nebo vinohradu? 
No v tem minulém roku sa zprvá fúrt v téj dědině v něčem vrtáli, na téj 
ulici, že Hlavní, nebo tak nejak, ale eště aj v iných. Neco jim tam asi 
neštýmovalo. A že voda, či eletrika a doví co eště tam pod tu hlinu cpali. 
No asi jim to móc nešlo, tak si snáď volali aj nejakú posilu, ale namísto 
teho, že im došél tén korúnavírus, či co, nebo kdo to byl ..... a prd. Od tej 
doby, aj s tú posilú bylo snád eště horší. No nakonec roku to ale všecko 
podle plánu rýchlo dorýpali, zasypali, aj ty kostky tam nabúchali, že aby 

ludé nechodili na ty svátky v hlině, dyž už ani ten sníh nepadá, ta jak 
někdy. Tož před tým, tolik rokú jim to všem bylo šecko jedno a šlo to, 
chodilo sa po silnici a áj bez nejakých světel a dobrý. A včíl, že ešče áj 
nové chodníky pod stromeček budú...  
 
No ale, už je to fuč a za náma, a co sem ti to chťél vlastně řéct? Jo, jak si 
tam někeří před tým adventem vymysleli, že dědina teda má prý už  
chodníky a aj nejakého teho kvída, lebo co, ale že prý ešče nemá na ty 
svátky ten Betlém. No a že by ho teda někdo měl vymodelovat, či co. A že 

Z dopisú Matúšovi 

Spolky v Březí/Ostatní 
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Ostatní 

kdo a kde a kdy a jaký....no nevěděli nic. Ta jak pravíli náš stařeček: 
„Dobré myšlenky sú jak knoflíky od košule – také nám velice často  
chybijú… Eště, že v tej dedině majú aj takových fištrónú, keří umijú 
všecko. Že taková je tam jedna mladá chasa, a že jen 55+, či co to majú 
na triku. No a aj do teho Betléma, že sa teda dajú. Tak. Ale teda kdo a 
kdy a kde, dyž áj ty krčmy už sú tým kvídem obsazené. A že z čeho to tak 
narychlo udělat a kde vzít na to vjeci a aj iný materiál. No asi si 
to ani sami nemysleli, že to bude tolik složité.  
 
Ta jak pravili naš stařeček – „Čučali do prázdna, jak oprčená 
koza“. No nakonec slovo dalo slovo, po slovu kalíšek, po tém 
další, no a po tém dalším kalíšku už to šlo samo. Šák kde inde v 
dědině začít meditovat, než ve sklépku. A hnedkaj bylo o čem 
mluvit. A už to sypali z rukáva, no aby ne, šak né nadarmo majú 
teho fištróna.  
 
No prvně ňúrali a babúzňali nejakú tu šopu či návratí, aby ne-
mokli, ale nakonec sa jich oželelo JankoviS a pustil je do teho jeho 
stavéní pod tú kálenicu ….a aj do tepla. Posbírali teda nejaké ty 
šprlata, šponováky, štranek aj špagáty, šlajéř, réž, rýgl, glej,  
nejaký glocek aj vercajk a včilkaj že do teho. Jedni Ogaři chystali 
venku ten materiál, a iní užaj stavjali tén chlév, či maštal, či co to 
je. A další, zas inde, aby sa neplantáli, tak na tém ponku chystali 
ten pargan. No a robky, ty že nachystajú tu réž na teho Josefa a 
Máriu s Jezulátkem. No a někeré, aby sa jich tam moc nepotkalo, 
tak ty chystaly něco do kotchanu. No to sa rozumí, aj nejaká ta 
osmička u teho padla. Zprvu to šlo jak po másle, ale ta jak náš 
stařeček pravili „kdo nic nedělá, nic nepokazí“ a mjeli pravdu.“ 
 
A hnedkaj sa k temu přinatrefili aj nejaké ty patálie, dyž někeří 
lapli tu influencu, či co. No a nakonec sa muselo aj tumlovat a 
dělat friško, aby to bylo na ten čas hotové a fertyk. Ale, ta jak sa 
praví „konec dobrý šecko dobré“. Stihlo sa to, a přeze všecko aj 
v tém termínu do konca Adventu. A přes ty svátky to pod lípami 
za Farú aj stálo a aj svítilo. No že sa nedalo u teho ani štrngnút 
pohárkem a zaspívat, to už je iná kapitola. O tém až indá. 
 
No, a aby toho ta chasa 55+ nemjela zas tak málo, tak sa  

namotali ešče s KK do teho rozvážání aldamáše tém o trochu starším 
občanům, než sú oni sami, co ten rok nemohli přijít do sálu. No panečku a 
jak im to hned všem uteklo. Hnedkaj tu byly vánoce. Ale že sa nenudili, a 
aj pro tých druhých v dědině něco udělali, za to jim patří asi aj poděko-
vat. Tak tedá děkujeme. 
 
A pro dnešek už by to aj stačilo, ať mi něco v tej lebeni zbude aj napříště. 
Tak pěkné posvátčí, a taky aby už tu konečně bylo jaro, a aj bez teho 
kovída. To ti a taky všem v dědině vinšuje stařeček, šak ty víš kerý …. 

-mp- 
 
No a eště neco, než sem tén dopis sesmólil, tak už aj v tej dědině rožli 
nové svjetla a svítí to tu teď jako o posvícení. No ěště ty staré slúpy vyta-
hat a travu zasadit a zamést a tu dědinu už ani nepoznáš.. 

No a pro tých co až tak nevijú po slovácky, je tu slovníček: 

lebeňa=hlava; fištrón=rozum; kálenica=hřeben střchy; 

šprlata=tyčky; špónovat=napínat; štraněk=provaz; 

šlajéř=závoj; réž=žito; rýgl=zástrčka; glej=klih;  

glocek=klacek; pargan=prkenný plot; kotchan=pekáč;  

influenca=chřipka; aldamáš=přípitek;  
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